

Dagsorden

Forum: Brugergruppens Arbejdsgruppe
 Tid: Torsdag den 17. august 2023, kl. 17.00
 Sted: Rådhusets forhal, mødelokale 2

Deltagere: Brugergruppen Arbejdsgruppe:
 Birthe Y. Nielsen, Jens Klindt, Karen Poulsen, Karsten Wenneberg,
 Lars Bremer, Pia Larsen, Povl Markussen, Rudi Tobisch og
 Marianne Burchall
 Driftsleder Steen Westring
 Klimakoordinator Hans-Henrik Høg
 Afbud: Marianne Burchall og Pia Larsen
 Referent: Tina Malling Buck

Dato: 17. august 2023
 Sags nr.:00.22.04-P35-5-23
 Sagsbehandler: TMB

1. Godkendelse af dagsorden

Klimaborgerforum skal på brugergruppemøde dagsordenen som separat orienteringspunkt.

Mødesager/notater der skal videre til politisk behandling/orientering:

2. **Budget og takster – fjernvarme 2024 v/Steen Westring Bilag udleveret på mødet.**
 Arbejdsgruppen mener at taksterne ikke burde være sænket i 2022, der burde istedet være lavet en ekstraordinær afskrivning af gælden. Arbejdsgruppen mener at de begrundelser som SWR har givet er meget vigtige og skal gives videre på Brugergruppemødet. SWR oplyser at det er indregnet, at der er blevet sparet på varmen i vinteren 22/23 og for 23/24.
 Den nye takststruktur bliver formentlig først fra 1/1-2025. Udgiften til omlægning af den nye taktstruktur er ikke indregnet i taksterne for 2024.
3. **Budget og takster – affald & genbrug 2024 v/Hans-Henrik Høg Bilag udleveret på mødet.**
 Taksterne stiger i 2024 og rammer samme niveau som i 2022. Arbejdsgruppen talte om, hvordan man bedst visuelt kunne vise Brugergruppen udviklingen i taksterne.

Albertslund Forsyning
 Vognporten 9
 2620 Albertslund

forsyning@albertslund.dk

T 43 68 68 88

Albertslund Kommune
 By, Kultur, Miljø & Beskæftigelse



Sager til behandling/beslutning i Brugergruppen:

Orientering om:

4. **Orientering om "Giv et praj"** v/Steen Westring
Arbejdsgruppen pointerede at det er vigtigt at den enkelte borger kan se hvordan "Giv et praj" virker.
5. **Orientering om Affald & Genbrug** v/Hans-Henrik Høg
 - a) Ny lovgivning
 - b) Selskabsgørelse
 - c) CO₂ opsamling / CO₂ lagring
 - d) Affaldsindsamling på en ny måde

Arbejdsgruppen spurgte, om det ikke var en mulighed at bruge KL til at udarbejde den rapport, der skal synliggøre hvordan kommunerne skal Selskabsgøre affaldsområdet.

6. **Status på Budgetproces 2024** v/Steen Westring
Povl Markussen pointerede, at tilskuddet til Verdensmål Centeret ikke er blevet reguleret. Han orienterede ligeledes om, at Pernille stopper 1/10 da hun har fået nyt arbejde. Nu er der kun Signe og Poul tilbage. Dette betyder at handleplanen er korrigeret.

7. Orientering fra formanden

8. **Fra Forvaltningen**
 - a) **Konvertering til fjernvarme** v/Steen Westring
 - b) **Fjernvarme** v/ Steen Westring
Arbejdsgruppen ønsker en status på renoveringsprojekter samt status på lav temperatur.
Lav temperatur bliver bragt videre som et orienteringspunkt til Brugergruppemødet til december. Lars Bremer foreslår, at der på vores fjernvarmemåler aflæsningss hjemmeside kun bruges månedsaflæsningstal for temperaturerne, da timeværdierne nu giver forvirrende og misvisende værdier.
 - c) **Udebelysning** v/Steen Westring
Arbejdsgruppen spurgte om kommunen kunne være kassekredit for en privat vej der ønsker ny vejelysning. Dette kan desværre ikke lade sig gøre.
 - d) **Orientering fra Sundhedsrådet** v/Karsten Wenneberg –
Karsten orienterede om sundhedsdagen der var en stor succes. Dagen skal formentlig gentages næste år men nogle ændringer.
 - e) **Orientering fra Naturgruppen**

9. Eventuelt

Karen Poulsen spurgte, om det har betydning for afregningen hvis der bliver skruet ned på tømningfrekvensen på papir for Abildgården. Spørgsmålet tages med til Jens Granholm.

Jens Granholm oplyser at besparelsen ved at øge tømme frekvensen indgår som en besparelse i den samlede takstgruppe for denne ordning.

Vestforbrænding's hjemmeside har problemer med tømningsfrekvenserne. Forvaltningen drøfter problemet med Vestforbrændingen.

SWR meddeler, at han har sagt sin stilling op pr. 1/10-2023. Ligeledes er Afdelingschef for Miljø & Teknik Marie Guldborg stoppet pr. 1/8 og Enhedsleder for Vej & Park Trine Engel stopper 1/10.

Birthe Y. Nielsen fortalte, at der på Facebook dukker spørgsmål op om hvordan kommunens besparelserne er gået. Hun foreslår at der kan fortælles noget om dette på Brugergruppemødet.

Rudi Tobisch spørger til hvordan det går med tøjindsamlingen. Er der lavet information om tøjindsamlingen. Der blev talt om at de plastruller som borgerne har fået er meget store og det vil tage meget lang tid at fylde dem. Arbejdsgruppen spørger til hvordan man sikrer sig at nye borgere får information og poser.